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ΘΕΜΑ: «Επέκταση του μέτρου αναστολής ΦΠΑ και στις ανακαινίσεις»

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,

Ο κατασκευαστικός κλάδος,  κατά κοινή ομολογία,  είναι  νευραλγικής σημασίας για την ελληνική
οικονομία. Μετά την εφαρμογή αναστολής του ΦΠΑ σε «νεόδμητα ακίνητα», όπως ισχύει μέχρι την
31.12.2022,  κατ’  εφαρμογή  του  άρθρου  39,  παρ.  1,  του  Ν.4646/2019  και  τις  σχετικές
τροποποιήσεις στο άρθρο 6, παρ. 4α, του ανωτέρω Νόμου, παρατηρήθηκε σημαντική αύξηση της
οικοδομικής  δραστηριότητας,  μέχρι  και  πριν  την  πανδημία.  Διαχρονικά,  η  ανακαίνιση,  βασική
πτυχή δραστηριότητας του κατασκευαστικού κλάδου, διαφεύγει των φορολογικών εσόδων και κατά
συνέπεια,  των εισφορών ασφάλισης προς το  κράτος,  καθώς,  σύμφωνα με έρευνα,  που έλαβε
χώρα  στην  Κεντρική  Μακεδονία,  τον  Δεκέμβριο  του  2020,  οι  περισσότεροι  ιδιώτες  προτιμούν
εμπειροτέχνες και όχι εταιρικές δομές, προκειμένου να μην εκδοθεί παραστατικό για την παροχή
υπηρεσιών  σχετικά  με  εργασίες  ανακαίνισης.  Οι  ως  άνω  εμπειροτέχνες  είναι,  κατά  μεγάλο
ποσοστό, οικονομικοί μετανάστες από βαλκανικές χώρες, ενώ, κάποιες φορές, τυχαίνει να είναι και
δικαιούχοι επιδομάτων του Ελληνικού Δημοσίου.  Άρα, ο ΦΠΑ είναι ένας βασικός αποτρεπτικός
παράγοντας  για  τον  ιδιώτη,  προκειμένου  να  αναθέσει  την  ανακαίνισή  του  σε  ελληνική
κατασκευαστική  εταιρεία.  Ως  εκ  τούτου,  η  εμπλοκή  του  ΦΠΑ  στα  ανακαινιστικά  έργα  στερεί,
αφενός, από το Υπουργείο Οικονομικών, διαχρονικά, ένα μεγάλο φορολογικό έσοδο, αφετέρου,
από  το  Υπουργείο  Εργασίας  και  Κοινωνικών  Υποθέσεων  τις  σχετικές  με  τα  εν  λόγω  έργα
ασφαλιστικές εισφορές, ενώ, φυσικά, στερεί από τον Έλληνα επιχειρηματία το μεγαλύτερο κομμάτι
της «πίτας» των εργασιών ανακαίνισης.

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:

1. Για ποιον λόγο δεν αναστέλλεται ο ΦΠΑ και στις εργασίες ανακαινίσεων, αφού, διαχρονικά, τόσο
τα  σχετικά  με  το  ΦΠΑ φορολογικά  έσοδα,  όσο  και  οι  σχετικές  ασφαλιστικές  εισφορές,  ένεκα
εργασιών αυτού του είδους, είναι ένα έσοδο που παγίως εκφεύγει των δημοσίων εσόδων;

2.  Με ποιο  τρόπο σκοπεύει  η  Κυβέρνηση να προστατέψει  τις  ελληνικές  τεχνικές  μικρομεσαίες
εταιρείες από την παράνομη δραστηριότητα των εμπειροτεχνών, που στην πλειοψηφία τους είναι
μετανάστες βαλκανικών χωρών;

Ο ερωτών Βουλευτής
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